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Модель данных для систем класса QMS  
 
Классические Quality management system ( QMS) – это монолитные системы, построенные на основе базы 
данных и имеющие развитые инструменты для интеграции с другими ИТ системами предприятия. В России 
такие системы не успели появиться, и потому при импортозамещении разработку надо вести с 
использованием современной микросервисной архитектуры. Основные аргументы в пользу такого подхода 
изложены в [1]. Однако формат данных такой системы ранее не обсуждался. В данной статье предлагается 
для этой цели использовать готовый стандарт – Quality Information Framework (QIF). 
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Vedmid’ P.A. Data model for quality management systems 
 
Classical quality management systems (QMS) are monolithic ones built around a database and having advanced tools 
for connecting with other information systems of the enterprise. There are no such systems in Russia, therefore, import 
replacing design should be based on the present-day microservice architecture. Key arguments were presented in the 
author’s work in Automation in Industry, No 2, 2024. However, data format for such system has not been discussed 
before. The paper offers to use the available Quality Information Framework (QIF) standard for this purpose. 
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